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Nyílászárókat cserélnek a Paksi Pákolitz 
István Városi Könyvtár épületén. A be-
ruházást Szabó Péter polgármester je-
lentette be február 5-én sajtótájékoz-
tatón. Tájékoztatása szerint az önkor-
mányzat 30 millió forintot fordít arra, 
hogy komfortosabbá és méltóbbá tegye 
a védett épületet. 

A könyvtár főhomlokzatának nyílászá-
rói egy 2014-es beruházásnak köszönhe-
tően már megújultak, akkor azon a részen 
a szigetelés is megvalósult. Ezt követő-
en a vizesblokkok nyílászáróinak a cseré-
je is megtörtént. Most 30 millió forint ön-
kormányzati forrásból a könyvtár oldalsó 
homlokzatainak nyílászáróit is korszerűsí-
tik. Szabó Péter azt mondta, fontos, hogy az 
intézmény olyan állapotba kerüljön, amely 
méltó Paks városához és egy védett épület-
hez, illetve a könyvtár úgy tudjon működ-
ni, hogy az ideérkezők komfortérzete is ja-
vuljon. Emellett energiahatékonysági célok 
is befolyásolták az önkormányzat döntését 
a könyvtár minél gazdaságosabb fenntar-
tása érdekében. A felújítást a Hanolfer K�. 
végzi. A 19 alumínium nyílászáró beszere-
lésén kívül kisebb szakipari javításokra is 
sor kerül, mint például a meglazult vako-

lat helyreállítása, a csatornák kitisztítása, il-
letve a kilógó kábelek elrejtése. A kivitele-
ző tájékoztatása szerint a munkálatok áp-
rilis elejére befejeződnek. Nagy Balázs, a 
városi könyvtár igazgatója elmondta, hogy 
a korszerűtlen nyílászárók rengeteg prob-
lémát jelentettek az intézménynek. Nyáron 
sokszor 32 Celsius-fok volt az olvasótér-
ben, nem lehetett szellőztetni, illetve a nem 
megfelelően záródó ablakok miatt minden 

zaj beszűrődött, és energetikai szempont-
ból is voltak problémák. A munkálatok mi-
att a felnőttkönyvtárban szünetel a könyv-
tári dokumentumok kölcsönzése febru-
ár 19-ig. Ennek megfelelően alakították ki 
a könyvek kiadási határidejét. A lejárt köl-
csönzési idejű dokumentumokat a Kincs-
kereső Gyermekkönyvtárban le lehet adni, 
amely a megszokott módon tart nyitva.

Ru� Anita

Közélet

Felújítják a konzervgyári buszmegállót

Korszerűsítik a városi könyvtár nyílászáróit

Elkezdődött a konzervgyá-
ri buszmegálló és környeze-
tének felújítása. Szabó Péter 
polgármester arról tájékoz-
tatott a munkaterület átadá-
sán, hogy tavaly novemberben 
döntött a képviselő-testület a 
rekonstrukcióról, ami a meg-
emelt kátyúzási keretet terhé-
re valósul meg. – Az elsődle-
ges cél az elöregedett burkolat 
miatti balesetveszély elhárítá-
sa, ugyanakkor olyan buszmeg-
álló és környezet kialakítása, 
amely Pakshoz méltó – emel-
te ki, hozzátéve, hogy forgal-
mas buszmegállóról van szó, 
hiszen helyi járatok és távolsá-
gi buszok is megállnak itt. Arról 
is beszélt a polgármester, hogy 
cél a régi buszmegállók felújí-
tása, a helyi járatokhoz létreho-
zott új buszváróknál pedig pe-
ronok kialakítása esőbeállóval. 

Középtávú terv a buszmegál-
lók okosbuszmegállóvá alakítá-
sa. Kiemelte, hogy a mostani fel-
újítás is úgy történik, hogy maj-
dan ez könnyen kivitelezhető 
legyen. Leber Ferenc alpolgár-

mester, önkormányzati képvise-
lő azt mondta, hogy a buszmeg-
álló felújítása keretében 35 mé-
ter hosszan megújul a járda is a 
padkától a falig, a projekt értéke 
11 millió forint. Siklósi Zoltán, a 

kivitelezést végző ZO-BAU K�. 
ügyvezetője arról tájékoztatott a 
munkaterület átadásán, hogy a 
parkoló lezárását és a buszmeg-
álló áthelyezését követően kez-
dik meg a bontási munkálato-
kat, a terület térkő burkolatot 
kap. Hozzátette, hogy ha ked-
vező lesz az időjárás, azaz nem 
lesz sok csapadék, akkor várha-
tóan egy hónap alatt végeznek a 
munkálatokkal. A Paksi Közle-
kedési K�. arról tájékoztatta az 
utazóközönséget, hogy a Tolnai 
út 11. szám előtt lévő megálló-
hely felújítási munkálatai miatt 
előreláthatólag március 5-ig ide-
iglenesen áthelyezték a megállót 
a Tolnai út 15. szám elé. A mun-
katerület átadásán az is elhang-
zott, hogy a rekonstrukció ide-
jére parkolási tilalom is várható 
a munkálatokkal érintett terü-
leten.                                           -kgy-
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Lakossági szavazást indítottak

A tavaszi fesztiválról tájékoztattak

A jövőben új funkcióval kíván-
ja megtölteni, kinyitni a csalá-
dok, �atalok számára a Pak-
si Képtár épületét az önkor-
mányzat. Ennek első eleme a 
nagy népszerűségnek örven-
dő, és március 3-ig látogatható 
mobil-korcsolyapálya megnyi-
tása volt, büfével, korcsolyabér-
lési lehetőséggel, valamint kü-
lönböző programokkal. A téma 
véleményezésére lakossági on-
line szavazást indított az önkor-
mányzat azzal a kérdéssel, hogy 
„Ön milyen új funkciót tudna 
elképzelni a város tulajdoná-
ban maradó épületben magán-
tőke bevonásával?”. Szabó Péter 
polgármester elmondta, hogy 
több lehetőségre szavazhat a 
lakosság: gyermekjátszóház, 
szórakozóhely, sport- és já-
tékcentrum (csocsó, biliárd, 
léghoki, VR-terem stb.), kul-
turális előadó- és koncertte-
rem, szabadulószoba, valamint 
egyéb ötletek megfogalmazá-
sára is van mód a felületen. Az-
zal kapcsolatban, hogy az épü-

let az önkormányzat tulajdo-
nában marad, ám magántőke 
bevonásával szándékoznak azt 
új funkcióval megtölteni, Szabó 
Péter polgármester azt mondta, 
hogy kizárólag ebben a formá-
ban kívánják ezt megvalósítani, 
mert így a leggazdaságosabb, 
nem várható el az önkormány-
zattól, hogy minden nem kö-

telező feladatot felvállaljon, �-
nanszírozzon, az ilyen jelle-
gű szolgáltatásokat alapvetően 
vállalkozóknak, befektetőknek 
kell megvalósítaniuk. Amióta 
megjelent a szavazásról szóló 
hír a polgármester és Paks hi-
vatalos közösségi oldalán, egy-
re sorakoztak a kommentek, 
amelyek alapján többen a ját-

szóházat tartanák jónak, de a 
javaslatok sorában megjelent 
többek között a modern edző-
terem, a szabadidőközpont, a 
mászófalterem, az i�úsági klub, 
a trambulinpark, a szórakozó-
hely, és van, aki többfunkciós 
szórakozóközpontot tudna el-
képzelni az épületben. Ötle-
tekben tehát nincs hiány, ám 
azt tudni kell, hogy az önkor-
mányzat csak azokat a vélemé-
nyeket veszi �gyelembe a dön-
tésnél, amelyek az online fe-
lületen keresztül érkeznek be. 
A képtárépület jövőbeli funk-
ciójára a szavazok.paks.hu lin-
ken lehet voksolni 2024. feb-
ruár 15-ig. Fontos információ, 
hogy kizárólag Google Chrome 
és Microso� Edge böngészőben 
működik a felület. Aki az előző 
szavazáson (bringapálya) már 
regisztrált a felületen, használ-
hatja az akkori bejelentkezé-
si adatait (felhasználónév, jel-
szó), az új szavazóknak pedig 
regisztrálniuk kell.                                   

Kohl Gy.

Paksi Tavaszi Fesztiválra vár-
juk a lakosságot március 8. és 
17. között – mondta Szabó Péter 
polgármester sajtótájékoztatón, 
amit Márkus Zalánnal, a prog-
ramsorozatot szervező Csengey 
Dénes Kulturális Központ igaz-
gatójával tartottak. Szabó Pé-
ter polgármester kiemelte, hogy 
a kínálat alapján elmondha-
tó, hogy minden korosztály ta-
lálhat majd kedvére valót, iga-
zi felüdülés lesz a programso-
rozat. Hangsúlyozta, kiemelten 
fontosnak tartja, hogy ilyen ma-
gas színvonalon tudják a kultú-
rát, a kulturális életet közvetíte-
ni a paksiaknak. 
Márkus Zalán igazgató úgy tá-
jékoztatott, hogy a programok 
nyolcvan százaléka ingyenes, a 
belépősek esetében pedig 1500 
forintban maximálták a jegy-
árakat (kivétel a retró parti és a 

whiskey szeminárium). Felhív-
ta a �gyelmet arra, hogy lesznek 
olyan programok, amelyeken a 
részvétel előzetes regisztráció-
hoz kötött. A Paksi Tavaszi Fesz-
tivál ünnepélyes megnyitóján 

Szabó Péter polgármester mond 
köszöntőt. A programsorozat 
nyitónapja a nemzetközi nőnap 
jegyében telik majd, lesz kiállí-
tás, nőnapi szépségápolási elő-
adások, foglalkozások, termék-

bemutatók és könyvbemutató. 
A folytatásban szerepel a palet-
tán többek között cseresznyé-
si túra közös szalonnasütéssel, 
dunakömlődi családi délelőtt, 
szépkorúaknak szóló előadások, 
�lmvetítés, operettest, rendha-
gyó irodalomóra, bábelőadás, 
stand-up comedy, whiskey sze-
minárium, koncertek, Tavaszi 
zsongás, mozdulj Velünk! nap 
több helyszínen, tavaszi kvízjá-
ték, retró parti, tavaszváró csa-
ládi- és gyermekfoglalkozások. 
Március 15-én városi megem-
lékezésre és ünnepi estre várják 
majd a lakosságot.
A részletes program már el-
érhető a kulturális központ 
Facebook-oldalán, és megtalál-
ható lesz a csengey.hu oldalon, 
valamint a paks.hu oldalon az 
eseménynaptárban is.                                               

 -gy-

Fotó: Babai István/archív

Fotó: TelePaks

Közélet  Paksi Hírnök, 2024. február 9. n 3



Közélet

Ezeket a döntéseket hozták az ülésen

Paksi Hírnök
Megjelenik kéthetente, 4550 példányban
Kiadja a TelePaks Médiacentrum Nonpro�t K�.
Főszerkesztő: Dallos Szilvia
Szerkesztőség: Paks, Dózsa György út 51–53.
Email: paksihirnok@gmail.com
Telefon: 75/830-380
Nyomda: ATOMIX K�. Nyomdaüzem
Hirdetésfelvétel: paksitv@paks.hu, paksihirnok@gmail.com
ISSN 0865-560X
Következő megjelenés: 2024. február 23.

Hirdetési tarifák a Paksi Hírnökben

1/1 extra oldal (205×282 mm) – 99.000 Ft + áfa (125.730 Ft)
1/1 oldal (188×260 mm)  –  88.000 Ft + áfa (111.760 Ft)

1/2 extra oldal (205×141 mm) – 55.000 Ft + áfa (69.850 Ft)
1/2 oldal (188×128 mm)  – 40.000 Ft + áfa (50.800 Ft)
1/4 oldal (92×128 mm) –  20.000 Ft + áfa (25.400 Ft)
1/8 oldal (92×62 mm) –  11.000 Ft + áfa (13.970 Ft)
1/16 oldal (44×62 mm) – 5.500 Ft + áfa (6.985 Ft)
1/32 oldal (44×29 mm) – 2.500 Ft + áfa (3.175 Ft)

  
További információ: +36 70/458-9809 

E-mail: paksitv@paks.hu, paksihirnok@gmail.com

Hat százalékkal emelik a köz-
tisztviselők illetményalapját – 
erről határozott januári ülé-
sén a képviselő-testület. A gré-
mium kilenc témát tárgyalt, 
döntöttek többek között intéz-
ményvezetői pályázatok kiírá-
sáról és a helyi építési szabály-
zat módosításáról is.

Napirend előtti kérdéssel és köz-
érdekű bejelentéssel indult a 
képviselő-testület januári ülé-
se. Barnabás István képviselő 
(PDF) kérdése a piactéri illem-
hely felújítása kapcsán hangzott 
el. Mireider László, a Paksi Pol-
gármesteri Hivatal műszaki osz-
tályának vezetője válaszában el-
mondta, hogy január 2-án meg-
kezdődött a beruházás műszaki 
átadása, kisebb esztétikai hibá-
kat észleltek, ezeket javította a 
kivitelező. Arról is tájékoztatott, 
hogy még nem érkezett meg a 
kártyaolvasó terminál, amint 
ez a helyszínen lesz és beüze-
melik, lezárul a műszaki át-
adás. Hozzátette: nem volt pót-
munka és szerződésmódosítás 
sem. Heringes Anita képvise-
lő (PDF) közérdekű bejelentés-
ként kérte, vizsgálják meg, hogy 
a DC Dunakom Zrt. vezérigaz-
gatója rendelkezik-e más mun-
kaviszonnyal, és ha igen, akkor 
azonnal intézkedjenek. Szabó 
Péter polgármester a bejelen-
tés kapcsán úgy reagált, hogy az 
esetet megvizsgálják, és tájékoz-
tatást adnak majd az ügyben.

Kilenc témakör szerepelt a pak-
si képviselő-testület napirend-
jén. Az évindító ülésen először 
a Paksi Polgármesteri Hivatal-
ban dolgozó köztisztviselők il-
letményalapjáról tárgyaltak. Az 
előterjesztésben 85 ezer forintos 
új alapot állapítottak meg, ezt a 
testület egyhangúlag fogadta el.
Három önkormányzati intéz-
mény, a Paksi Bóbita Bölcső-
de és Konyha, a Paksi Benedek 
Elek Óvoda, valamint a Paksi 
Napsugár Óvoda vezetői állása-
ira vonatkozó pályázat kiírásá-
ról is határoztak a jelenlegi in-
tézményvezetők szerződésének 
lejárta okán. A vezetői kineve-
zésekről áprilisban dönt majd a 
grémium.
Az ülés témája volt három, nem-
zetgazdasági szempontból ki-

emelt jelentőségű kerékpárút-
fejlesztés is. A Cívis Komplex 
Mérnök K�. korábban kérel-
met nyújtott be a településren-
dezési eszközök módosítására a 
Paks, atomerőmű déli bejáró és 
az atomerőmű halastavak közöt-
ti kerékpározható közutak ter-
vezése, a Paks-Csámpa, Duna-
szentgyörgy és Tengelic közötti 
kerékpározható közutak terve-
zése, valamint a Paks, Györköny 
és Pusztahencse közötti kerékpá-
rozható közutak tervezése pro-
jektekhez. A testület most a helyi 
partnerségi szakasz lezárásáról 
és a környezeti vizsgálat lefoly-
tatásának mellőzéséről döntött.
Közterület-megszüntetésről és 
új közterületek létesítéséről is 
határozott a grémium, a módo-
sítás a Pollack lakóterületet érin-

tő jövőbeli fejlesztések miatt volt 
indokolt.
A Paksi Gyógyászati Központ já-
róbeteg-szakrendelései közöt-
ti köz�nanszírozott szakorvosi 
órák átcsoportosításának jóváha-
gyásáról is tárgyaltak a városve-
zetők, a módosítás a sebészetet, 
a traumatológiát, az ortopédiát, 
valamint a gasztroenterológiát 
érinti, és a szakrendelések fenn-
tarthatósága miatt szükséges.
Az ülést a településképi rende-
lettel kapcsolatos módosítás tár-
gyalása zárta.
A képviselő-testületi ülésen tár-
gyalt előterjesztések megtalálha-
tók a paks.hu oldalon az önkor-
mányzat fül alatt. Az ülés vissza-
nézhető a telepaks.net oldalon, 
illetve a TelePaks YouTube-
csatornáján.             Dallos Szilvia

Fotó: TelePaks
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Közélet

A térségben és Pakson szá-
mos fontos infrastrukturá-
lis fejlesztés zajlott, de fel-
adat még bőven van. Mindezt 
Süli János mondta a választá-
si ciklus eddig eltelt idősza-
kát értékelve. Az országgyű-
lési képviselő arra is kitért, 
hogy az ország ellátásbizton-
sága érdekében szükség van a 
paksi atomerőműre és az új 
blokkokra is. 

Sajtóbeszélgetésen értékelte Tol-
na vármegye 3-as számú vá-
lasztókerületének országgyűlé-
si képviselője a 2022. áprilisi or-
szággyűlési választás óta eltelt 
időszakot. Süli János elmondta, 
hogy a 68. születésnapját most 
ünnepelte, annak pedig 44 éve, 
hogy nejével Budapestről Paks-
ra költöztek. Megjegyezte, hogy 
hozzá hasonlóan a város polgár-
mestere is Vízöntő. – Szabó Pé-
ter 50 éves, neki még bőven van 
ideje s energiája, hogy végig-
vigye a fejlesztéseket, az arcu-
latváltást, aminek eredménye-
ként az atomvárosból zöldvá-
rossá váljon Paks – fogalmazott. 
Mint mondta, fontos, hogy az új 
atomerőmű építése mellett gya-
rapodjon a város és a régió is. 
Kiemelte, hogy a választások óta 
eltelt megközelítőleg két évben 
számos infrastrukturális beru-
házás zajlott a térségben a két új 
atomerőművi blokk építéséhez 
kapcsolódva: a környékbeli út-
hálózat és a vasút megújult, las-
san befejeződik a Duna-híd épí-
tése. Készülnek a tervek a víz- 
és szennyvízhálózat bővítésére, 
valamint elkészült egy 300 fős 
szálláshely. A térségben több in-
tézmény korszerűsödött, ener-
getikai beruházások valósultak 
meg, óvodák, minibölcsődék 
jöttek létre a Magyar Falu Prog-
ramban, TOP-os forrásokból. 
Emlékeztetett rá, hogy a térség-
fejlesztés koordinálására létre-

hozták a Közép-Duna Menti Fej-
lesztési Tanácsot, ami 99 telepü-
lést magában foglaló területért 
felel. – Az volt a célunk, hogy 
ne csak Paks fejlődjön az erő-
műépítés kapcsán, hanem húz-
zuk magunkkal a régiót. A kor-
mány elfogadta a térségfejlesztési 
programunkat, aminek megva-
lósítását kifejezetten uniós forrá-
sokból tudnánk végrehajtani, de 
azok sajnos nyögvenyelősen ér-
keztek – foglalta össze. 
Az energetikára térve Süli Já-
nos elmondta, hogy januárban 
újabb rekord született a villa-
mosenergia-rendszer terhelés-
ben, ami újra csak azt támasztja 
alá, hogy alaperőművek nélkül 
Magyarország nem tud mű-
ködni. – Szükség van Paks II.-
re és Paks I.-re is, mert külön-
ben villamosenergia-hiány lesz 
– szögezte le a képviselő. Hoz-
záfűzte, hogy a 4400 megawatt 
atomerőművi kapacitás a 2030-
as években a csúcsidejű fo-
gyasztás felét tudja kiszolgálni. 

Ezért még egyéb megoldások-
ra is szükség lesz, így például az 
energiatárolás fejlesztésére, kü-
lönösen az időjárásfüggő meg-
újuló források nagymértékű be-
vonása miatt, emelte ki. A Paks 
II. projekt kapcsán megjegyezte, 
hogy a területelőkészítő mun-
kák, amelyeket még akkor kezd-
tek el, amikor a beruházásért fe-
lelt, haladnak, immár elkészült a 
résfal, és zajlik a talajszilárdítás.
Süli János arról is beszélt, hogy 
a Dunaújvárosi Egyetem kura-
tóriumának elnökeként kollé-
gáival azért dolgoznak, hogy ki-
számítható jövőképet biztosítsa-
nak a �ataloknak. Az egyetem 
– mint emlékeztetett rá – már 
korábban szorosan együttmű-
ködött az MVM Paksi Atomerő-
mű Zrt.-vel és a Paks II. Zrt.-vel. 
Utóbbira példaként a Paks II. 
Akadémiát emelte ki, amelyre 
minden alkalommal túljelent-
kezés volt ezidáig. Mint kiemel-
te, a szakemberképzés terén to-
vábbi partnereket szeretné-

nek bevonni, és kiterjeszteni az 
együttműködést. 
Az évindító sajtóbeszélgetésen 
a közelgő európa parlamenti és 
önkormányzati választások kap-
csán a képviselő aláhúzta: fon-
tos, hogy ismét elmondjuk a vé-
leményünket. – A nemzeti kon-
zultáció befejeződött, ennek 
alapján egyértelműen az a véle-
mény, hogy Európa működését 
a normalitás irányába kell visz-
szaterelni. A választásokon ezt 
az igényüket meg tudják erősí-
teni a szavazók – hangsúlyoz-
ta Süli János. Végezetül kitért 
arra, hogy ő maga négy évtize-
de ugyanazt képviseli: mégpedig 
azt, hogy a közösségért, a kör-
nyezetünkért tenni kell. – Fon-
tosnak tartom, hogy nem te-
kinthetünk Paksra úgy, mint egy 
szigetre. A várossal párhuzamo-
san a régió fejlődéséért is dol-
gozni kell. Úgy gondolom, hogy 
van még bőven dolgunk – zárta 
szavait Süli János.

Szabó Vanda

Fotó: TelePaks

Süli János: a közösségért, a 
környezetünkért tenni kell
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Három álláspályázatot írtak ki

Kitüntetésre várnak 
javaslatokat

Ki kapja a közbizton-
ságért díjat?

Három intézményvezetői pályá-
zat kiírásáról határozott a képvi-
selő-testület a januári ülésén. Az 
érintett intézmények a Paksi Be-
nedek Elek Óvoda, a Paksi Nap-
sugár Óvoda, valamint a Pak-
si Bóbita Bölcsőde és Konyha. 
A munkakörbe tartozó lényeges 
feladatok mindhárom esetben a 
következők: Az intézmény igaz-
gatójaként biztosítja az intéz-
mény szakszerű működését, az 
alapító okiratban meghatározott 
célkitűzések megvalósítását. Fe-
lelős a szakmai munka színvo-
naláért, az észszerű és takaré-
kos gazdálkodásért, a költségve-
tési előirányzat betartásáért, az 
intézmény kezelésében lévő va-
gyon rendeltetésszerű használa-
táért. Gyakorolja a munkáltatói 
jogokat az intézményben foglal-
koztatott munkavállalók felett. 
Képviseli az intézményt. A veze-
tői megbízások öt évre szólnak, 
2024. augusztus 1-től 2029. jú-
lius 31-ig. A pályázatok benyúj-
tásának határideje mindhárom 

pályázat esetében 2024. márci-
us 4. A pályázatokat dr. Blazsek 
Balázs címzetes főjegyzőhöz kell 
benyújtani (Paksi Polgármes-
teri Hivatal 7030 Paks, Dózsa 
György út 55–61.). A pályázta-

tó fenntartja a jogot, hogy a pá-
lyázati eljárásokat eredményte-
lennek nyilvánítsa. A pályázatok 
elbírálásának határideje Paks 
Város Önkormányzata Képvi-
selő-testülete 2024. áprilisi ülé-

se. A részletes pályázati kiírá-
sok további fontos információk-
kal elérhetők a paks.hu oldalon 
az Önkormányzat/Álláslehető-
ségek oldalon.                                                  

Kohl Gyöngyi

Paks Város Környezetéért ki-
tüntetésre vár javaslatokat az 
önkormányzat. A díjat azon 
személyek, szervezetek elisme-
résére alapították, akik mun-
kájukkal hozzájárultak a város 
környezetének megóvásához és 
fejlesztéséhez. A javaslatokat 
2024. február 23-ig kell eljuttat-
ni dr. Blazsek Balázs címzetes 
főjegyzőhöz (Paksi Polgármes-
teri Hivatal 7030 Paks, Dózsa 
György út 55–61.). Az írásban 

benyújtott ajánlásnak tartal-
maznia kell a jelölt azon teljesít-
ményét, ami méltóvá teszi a ki-
tüntetésre. A kitüntetések ado-
mányozására javaslatot tehet 
minden paksi lakos, valamint 
paksi székhelyű szervezet. Az 
elismerést kétévente ítélik oda, 
és a Föld napja (április 22.) al-
kalmából szervezett ünnepsé-
gen adják át. Az elismerést elő-
ször 2010-ben ítélték oda.

-kgy

A Paks Város Közbiztonságáért 
kitüntetés idei díjazottjának sze-
mélyére vár javaslatokat az ön-
kormányzat. A díjat azok elis-
merésére alapították, akik sokat 
tesznek a település közbizton-
ságáért, tevékenységüket lel-
kiismeretesen, tartósan magas 
színvonalon végzik. Az elisme-
rés átadására kétévente kerül 
sor, a díjra a rendőrség, a ka-
tasztrófavédelem, a terrorelhá-
rítás, a polgári védelem, vala-

mint a mezőőri szolgálat és a 
polgárőrség területén tevékeny-
kedő azon személyt lehet jelöl-
ni, aki Pakson látja el szolgála-
tát. Az indoklással alátámasz-
tott javaslatokat 2024. február 
23-ig írásban kell eljuttatni dr. 
Blazsek Balázs címzetes főjegy-
zőhöz (Paksi Polgármesteri Hi-
vatal 7030 Paks, Dózsa György 
út 55–61.). Az elismerést először 
2006-ban adták át.

-kgy-

Fotó: Babai István/archív

PAKSI HALÁSZCSÁRDA
Kibővült halászcsárdánk – felújított panorámás terasszal – vál-

lalja rendezvények szervezését akár 150 főig.  
Családi ünnepségek, keresztelő,  ballagás, lakodalom, vállalati 

ünnepségek teljes lebonyolítását kitelepüléssel is.

Szakács- és felszolgálótanulók 
jelentkezését várjuk 
gyakorlati képzésre.
Telefon: 06-75/311-272, 06-30/936-0696
Email: paksihalasz@t-online.hu
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Halad a nyugat-európai tren-
dekkel a két új paksi atom-
erőműblokk építését koor-
dináló társaság. A Paks II. 
Zrt. több nemzetközi szerve-
zet tagjaként igyekszik hasz-
nosítani a felgyülemlett ta-
pasztalatokat, aktív résztve-
vője a szakmai párbeszédnek, 
információmegosztásnak.

Újabb nemzetközi szervezet, 
az ENISS (European Nuclear 
Installations Safety Standards) 
tagja lett a Paks II. Atomerő-
mű Zrt. A 2005-ben alapított, 
16 európai ország nukleárislé-
tesítmény-üzemeltetőit tömö-
rítő szervezet az ágazat szerep-
lői számára fórumot biztosít a 
nemzeti és európai szabályozá-
si tevékenységekkel kapcsolatos 
információcseréhez. AZ ENISS 
platformot kínál a nukleáris 
szabványok alakítását szolgá-
ló közös, atomerőmű-üzemel-
tetői álláspontok kialakításához, 
valamint szakértői véleményt 
nyújt a nemzetközi biztonsági 
előírások kapcsán.
– A nemzetközi példákból való 
tanulás képessége kiemelke-
dően fontos. A mi cégünknek 
is támaszt ad, ha megosztjuk 
egymással a tapasztalatokat, és 
hasznos, ha időben megismer-
jük a formálódó nemzetközi 
nukleáris szabályozási elképze-
léseket, és azokra akár hatással 
is lehetünk – beszélt a csatlako-
zás okairól dr. Hugyecz Attila, a 
Paks II. Zrt. nemzetközi szak-

területének vezetője, hozzátéve: 
– Folyamatosan kell � gyelnünk 
a nemzetközi trendeket és gya-
korlatokat. Ezekből tudunk ta-
nulni, fejlődik a megoldási ké-
pességünk, gyorsítani tudjuk a 
folyamatokat.
A Paks II. Zrt. a nemzetközi 
szakmai párbeszéd aktív résztve-
vője, szorosan együttműködik az 
Atomerőmű-üzemeltetők Világ-
szövetségével (WANO), a Nuk-
leáris Világszövetséggel (WNA) 
és az új atomerőművi projektek-
re vonatkozó szabványok meg-
alkotását és aktualizálását végző 

EUR-ral is. Ezeken a fórumokon 
a paksi szakemberek hozzáfér-
hetnek az atomerőművek létesí-
tési és üzemeltetési tapasztalatai-
hoz, és ráláthatnak a nukleáris 
iparág főbb tendenciáira. A tár-
saság az elmúlt időszakban szá-
mos nemzetközi szeminárium 
házigazdája is volt Pakson és Bu-
dapesten, ezek közül is kiemel-
kedett 2023 májusában az ameri-
kai nukleáris hatóság által koor-
dinált CAMP konferencia.
A legközvetlenebb tapasztala-
tokat ugyanakkor más, VVER–
1200 technológiával épülő blok-

kok építőitől szerezheti meg a 
Paks II. Zrt. Ennek tükrében 
a cégnek már szakértői szin-
tű kapcsolatai vannak a fehér-
orosz, kínai és török projektek-
kel, és folyamatban van a kap-
csolat kialakítása az egyiptomi 
beruházással is. 
– Feladatunknak tekintjük, hogy 
jobban láttassuk a Paks II.-t, és 
ezáltal egy kicsit a magyar nuk-
leáris ipart is a nyugat-euró-
pai nukleáris térben, és aktí-
vabb együttműködést építsünk 
ki a nyugat-európai szervezetek-
kel, szövetségekkel, vállalatok-
kal – emelte ki dr. Hugyecz Atti-
la. – Szeretnénk ezáltal egyrészt 
a nyugat-európai nukleáris sza-
bályozási trendeket, törekvéseket 
időben megismerni, és azok ala-
kulására hatást gyakorolni, más-
részt szeretnénk, ha a Paks II. 
projektről nyugat-európai part-
nereink első kézből kaphatnának 
hiteles információt.

(X)

A nemzetközi együttműködés 
aktív résztvevője Paks II.

 Paks II. Atomerőmű Zrt.  
  Paks II. Nuclear Power Plant Ltd.

    @Paks2Atomeromu
    paks2_atomeromu

Forrás: New Nuclear Watch Institute
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Állománygyűlésen értékelték 
a 2023-as esztendőt
Tavaly sikeresen látták el fel-
adatukat a tűzoltóság és men-
tőszolgálat munkatársai, és 
jól teljesítettek szakmai verse-
nyen, hangzott el az Atomerő-
mű Tűzoltóság és az Atomerő-
mű Mentőszolgálat évértéke-
lő állománygyűlésén. A február 
2-i rendezvényen Pesztericz Raj-
mund tűzoltóparancsnok és dr. 
Szvitán Gábor vezető mentőor-
vos ismertették a legfontosabb 
adatokat. 

– Az Atomix K�. a tulajdonos ál-
tal rábízott feladatokat 2023-ban 
is végrehajtotta. Ezen belül is ki-
emelten az atomerőmű �zikai vé-
delmével, illetve �zikai biztonsá-
gával, a tűzoltással, a kárelhárítás-
sal, illetve az atomerőmű üzemi 
mentőszolgálat üzemeltetésével 
kapcsolatos feladatokat is elvé-
gezték – így foglalta össze Csaná-
di András, az Atomix K�. ügyve-
zető igazgatója a tavalyi esztendőt 
az Atomerőmű Tűzoltóság és az 
Atomerőmű Mentőszolgálat ha-
gyományos állománygyűlésén. 
A rendezvényen Pesztericz Raj-
mund tűzoltóparancsnok úgy fo-
galmazott, hogy a feladatokat jól 
oldották meg. Ezek sorában ta-
valy beiktattak új kollégákat, fel-
számoltak viharkárokat és részt 
vettek egy hazai kötéltechni-
kai versenyen. Több kolléga is új 
kompetenciákat szerzett, év elején 
például tizenhárman az OMSZ-
protokoll szerinti mentőgépjár-
mű-vezető képesítést szereztek. 
Tájékoztatott arról is, hogy 2023 
januárjában 14 riasztás volt, 2024 
januárjában nagyjából ugyanez 
mondható el az eseményszámról.
Elmondta azt is, hogy tavaly volt 
olyan feladata is az Atomerő-
mű Tűzoltóságnak, amire kö-
rülbelül tíz éve nem volt példa: 
a Duna magas vízállása miatt – 
több mint 700 centiméteren te-
tőzött a folyó – december 27-től 
január 1-ig az első fokú árvízvé-

delmi készültségben öt fő látott el 
ügyeletet. A készenléti állapot so-
rán végül tényleges beavatkozás-
ra, védekezésre nem került sor.
Az Atomerőmű Mentőszolgálat 
is sikeresen teljesítette feladata-
it 2023-ban, amiről dr. Szvitán 
Gábor vezető mentőorvos adott 
értékelést az állománygyűlésen. 
Elmondta, hogy 2023-ban kap-
tak egy új de�brillátort, ami az 
előző készüléknél sokkal haté-
konyabban működik. Beszélt 
arról is, hogy a mentőautók fel-
szerelését folyamatosan fejlesz-

tették, az országban jelenleg 
élenjáró berendezései vannak a 
szolgálatnak. Az adatok kapcsán 
a vezető mentőorvos kiemel-
te, hogy tavaly betegellátás 119, 
drogtesztek és ittasság vizsgálata 
218 esetben történt, egyszer volt 
újraélesztés, sikeresen. Kitért 
arra, hogy az Országos Mentő-
szolgálattal olyan megállapodá-
suk van, hogy ha tíz kilométeres 
körzetben nincs megfelelő egy-
ség, akkor segítséget nyújthat-
nak az atomerőmű engedélyével 
súlyos állapotú betegek ellátásá-

ban. Tavaly három ilyen alka-
lom volt.
A jövőt illetően Pesztericz Raj-
mund tűzoltóparancsnok el-
mondta, hogy jelenleg is folya-
matban van egy új tűzoltólak-
tanya építésének előkészítése. 
A jelenlegi egy 1991-ben átadott 
laktanya, melynek eredeti funk-
ciója indító kazánház volt még az 
atomerőmű indulása előtt. Hang-
súlyozta, remélik, hogy a meglévő 
1–4 blokk és a majdani 5–6 blokk 
mobil tűzvédelmét, sürgősségi el-
látását biztosító személyzet és a 
gépjárművek elhelyezésére kor-
szerű épületet kapnak.
Hagyomány, hogy az állomány 
tagjainak munkáját elismerik az 
évértékelés alkalmával. A jubiláló 
vagyis a 10, 20, 30 éve a szervezet-
nél dolgozó kollégák emlékérmet 
vehettek át. Ezúttal is megválasz-
tották az év tűzoltóját, a legtöbb 
szavazatot Váncsodi Tibor kapta 
a kollégáktól. 
Az állománygyűlésről bővebb 
összefoglalót láthatnak a TelePaks 
televízió közéleti magazinjában, 
ami elérhető a telepaks.net olda-
lon és a TelePaks YouTube-csator-
náján.                                    Lovász K.

Fotók: TelePaks
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Összeért az új Kalocsa–Paks Duna-híd
Megtörtént a Kalocsa-Paks új Duna-híd 
utolsó elemének pályalemez betonozása, 
ezáltal a 946,2 méter hosszúságú, 10 táma-
szú híd három részből álló szerkezete ösz-
szezárult, írta közleményében az Építési és 
Közlekedési Minisztérium. Az új híd 2024 
nyarára készül el.

A 2021 februárjában kezdődött beruházás-
nak jelentős gazdaságélénkítő hatása várha-
tó a térségben. Az új Duna-híd kivitelezé-
sének köszönhetően Kalocsa és az M6 au-
tópálya, valamint Kalocsa és Paks között a 
menetidő a korábbi 55 percről hozzávetőle-
gesen 15 percre csökken.
A kivitelező az új híd alépítményei (beleért-
ve az alapozást is) és felszerkezetei készítése 
során közel 28 ezer köbméter betont épített 
be, az összeszerelt acélszerkezet súlya pedig 
meghaladja az 5 ezer tonnát. Emellett 418 
kilométer hosszúságban szereltek be feszí-
tőkábeleket, a vízépítési műtárgyakba és pil-
lérvédelembe pedig 82300 tonna követ épí-
tettek be. 
Az utolsó elem beemelését követően még 
számos befejező munkafolyamat kezdő-

dik el. A beruházásból a hídpálya szigete-
lése, az aszfaltozás, a helyszíni korrózió-
védelmi munkák, burkolatjelfestések, a 
korlátok elhelyezése, a köz- és díszkivilá-
gítás szerelése, a híd monitoring- és riasz-
tórendszerének kiépítése, a hajózási jelzé-
sek és légiakadály-jelző felszerelése van 
még hátra.

A 2024 nyarára elkészülő Kalocsa–Paks Du-
na-híd, a 20. híd lesz a Duna magyarorszá-
gi szakaszán.
A fejlesztés az Építési és Közlekedési Minisz-
térium beruházásában valósul meg, a kivi-
telezést a Duna Aszfalt Zrt. végzi. A híd és a 
hozzá kapcsolódó úthálózat kivitelezésének 
összértéke 92 milliárd forint.                             -ph-

Fotó: Dernovits Tamás/magyaraepitok.hu
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Helytörténeti esték – németség Pakson

Közel kétszáz vendég a batyus svábbálon

Nagy érdeklődés mellett folytatódott a Hely-
történeti esték programsorozat a Paksi Városi 
Múzeumban. A Németek Pakson és Tolnában 
a 18–20. században című előadást a Pécsi Tu-
dományegyetem két nemzetközi hírű kutató-
ja: dr. habil. Vitári Zsolt PhD, a PTE BTK TTI 
Új- és Modernkori Történeti Tanszék egyete-
mi docense, a PTE BTK Történettudományi 
Intézet igazgatója és dr. Márkus Beáta PhD, a 
PTE BTK Német Alapítványi Tanszék adjunk-
tusa tartották. Az előadás a Németség Pakson 
elnevezésű kutatási program első állomása 
volt, tájékoztatott dr. Fazekas Ferenc, a Paksi 
Városi Múzeum igazgatója. 
Dr. Vitári Zsolt elsősorban a németek 18. szá-
zadi betelepítéséről beszélt. Térképen illuszt-
rálta, hogy Tolna vármegye az 1700-as évek-
ben a Sváb-Törökország néven összefüggő te-
rület mely részét képezte. Elmondta, hogy az 
evangélikus németek betelepítése Tolna me-
gyében sokkal hangsúlyosabb volt, mint az or-
szág más térségeiben.
Dr. Márkus Beáta a magyarországi német-
ség 20. századi történetét elevenítette fel. El-
mondta, hogy az 1946-os kitelepítés súlyos 
csapást mért a Paks környékén élő németség-

re, és átalakította a térség gazdasági-társadal-
mi szerkezetét, etnikumi összetételét is. Eb-
ben a térségben nagyon sokan szöktek vissza 
Magyarországra, hiszen ezt az országot tekin-
tették hazájuknak – tette hozzá. 
A rendezvényen részt vett Féhr György, a 
Paksi Német Nemzetiségi Önkormányzat el-
nöke is, aki örömmel tapasztalta a téma irán-

ti érdeklődést, a mintegy nyolcvanfős kö-
zönség jelenlétét. Azt mondta, szerinte ez azt 
bizonyítja, hogy a paksi németség nem tud-
ja hova helyezni magát, ezért kíváncsi. Féhr 
György kiemelte, abban bízik, hogy a paksi 
németségről kiadvány formájában is olvas-
hatnak majd.

Sólya Emma

Megtartotta hagyományos ba-
tyus svábbálját a Paksi Német 
Nemzetiségi Önkormányzat a 
Csengey Dénes Kulturális Köz-
pontban február 3-án. A ren-
dezvényt a Roger Schilling Fú-
vószenekar nyitotta meg. 
 
– Zenés rendezvényeink min-
den évben jó alkalmat adnak 
arra, hogy találkozzon egymás-
sal a bálok jelentős számú, kö-
zel kétszáz fős, német kötő-
déssel rendelkező törzsközön-
sége – mondta Féhr György, a 
Paksi Német Nemzetiségi Ön-
kormányzat elnöke az idei ba-
tyus svábbálon. A helyiek mel-
lett más településekről is rendre 
érkeznek vendégek a svábbá-
lokra. Heringes László példá-
ul Bátaszékről látogatott el fe-
leségével Paksra az idei tán-
cos rendezvényre. Elmondta, 
hogy évi négy-öt svábbálon 
vesznek részt országszerte, leg-
utóbb Mohácson jártak. Féhr 

György kiemelte, hogy a bálo-
zók és a Roger Schilling zenekar 
zenészeinek korösszetétele egy-
aránt széles spektrumot ölel fel, 
a leg�atalabb vendég a februá-
ri svábbálon tizenhárom, a leg-
idősebb kilencvenéves volt, a ze-
nekar leg�atalabb tagja tizenegy 
éves, míg a legidősebbek között 
nyolcvan év körüli muzsikusok 
is vannak. Ezen az estén új fel-

lépőket köszönthetett a közön-
ség, az egyik a Siller Nótakör 
volt. A német nemzetiségi ön-
kormányzat elnöke hangsúlyoz-
ta, abban reménykednek, hogy a 
legközelebbi meghíváskor a nó-
takör német nyelvű dalokat is 
előad majd. A nótakörön és a 
Roger Schilling Fúvószeneka-
ron kívül a helyi és környékbeli 
�atalokból álló Kier Krain zene-

kar is szórakoztatta a közönsé-
get, és hagyományos sváb tán-
cokat is láthattak a bálozók a 
Paksi Német Nemzetiségi Ha-
gyományőrző Egyesület jóvol-
tából. A mulatság a hajnali órá-
kig tartott. A Paksi Német Nem-
zetiségi Önkormányzat az év fő 
eseményeinek számító svábbá-
lon és német nemzetiségi na-
pon kívül is rendszeresen szer-
vez programokat. Január végén 
a Trachtenmode MH részvéte-
lével osztrák és bajor viselete-
ket árusítottak az önkormány-
zat irodahelyiségében. Reggel 
kilenc órától este hatig folyama-
tosan érkeztek érdeklődők, vá-
sárlók az eseményre, amelyre a 
Paksi Napsugár Óvoda tagin-
tézményeinek két német nem-
zetiségi csoportja is ellátogatott. 
A nagy sikerre való tekintettel a 
Trachtenmode MH várhatóan a 
május 11-i német nemzetiségi 
napon is várja majd az érdeklő-
dőket.                                                 -se-

Fotó: Molnár Gyula

Fotó: Molnár Gyula
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– A dédszüleimet kitelepítet-
ték, a nagyszüleim Dunaköm-
lődön, Schilling Roger atya egy-
kori, Béke utcai házában laktak, 
ahol én is sokat tartózkodtam 
kisgyermekként – meséli dr. Né-
meth Gabriella környezetvédel-
mi szakjogász. Gabriella Pakson 
született, jól tanuló, zenekedve-
lő diák volt. Gálosi János a Vak 
Bottyán Gimnáziumban meg-
szerettette vele a magyar és a tör-
ténelem tantárgyakat. Jogi egye-
temre készült, ám magyar-törté-
nelem szakra vették fel, aminek 
elvégzése után következett Sze-
geden a jogi egyetem. Ennek 
miliője már tizennégy éves ko-
rában elvarázsolta, amikor egye-
temista unokatestvére bevitte a 
campusra. Gabriella immár hu-
szonnegyedik éve dolgozik jo-
gászként. Először a közigazga-

tásban tevékenykedett, nyolca-
dik éve pedig a Paks II. Zrt.-nél 
dolgozik, és tanít a Nemze-
ti Közszolgálati Egyetemen. 
Dr. Németh Gabriella aktív 
tagja a Magyarországi Néme-
tek Családfakutató Egyesületé-
nek, anyakönyvi szakvizsgával 
is rendelkezik, genealógiai ku-
tatásokat is végez. Ez egy szen-
vedély – vallja. Már kisgyermek-
kora óta foglalkoztatta, miért 
nincs együtt az egyébként rend-
kívül összetartó családja, miért 
élnek a dédszülők Ausztriában. 
Hiteles választ keresett a kérdé-
seire, és az anyakönyvekben, le-
véltárakban, az interneten ta-
lálta meg azokat. Gabriella ma-
gában hordozza ősei traumáját, 
amelyről így beszél: 1946. május 
30-án vitték el 43 éves korukban 
marhavagonban a dédszüleimet 

sok dunakömlődivel együtt, va-
gyonukat elkobozták, megfosz-
tották őket magyar állampol-
gárságuktól. Elszakították őket 
örökre a családjuktól, imádott 
szülőfalujuktól, Dunakömlőd-
től, ahol őseik már több száz éve 
születtek, házasodtak, temet-
keztek. Hazaszeretetük sohasem 
szűnt meg. 1952-ben, egy siker-
telen hazatérési kísérletük után 
ismét német földre toloncolták 
őket, Ausztriába, Sauerbrunnba, 
ahol 1975-ben, illetve 1977-ben 
osztrák állampolgárként hunytak 
el. Cinkkoporsóban érkezett Du-
nakömlődre dédpapa. Itt szület-
tek, a hazájukban, szülőfalujuk-
ban akartak örökre megpihenni. 
Gabriella a saját családja sor-
sának kutatását kiterjesztette a 
többi kitelepített dunakömlődi 
elűzött magyarországi német 

történetére is. Kutatásait, tanul-
mányait több országos pályá-
zaton díjazták, emellett elnyer-
te szűkebb hazája elismerését is, 
hiszen segítségére, tudására szá-
mít a Paksi Városi Múzeum és 
a Paksi Német Nemzetiségi Ön-
kormányzat is. A paksi német-
ség címmel elindított projekt-
ben Gabriella is helyet kapott, 
a program első eleme, a 18–20. 
századi tolnai, paksi németség-
ről szóló tudományos előadás 
volt a múzeumban a közelmúlt-
ban, ezen is részt vett. Azt vallja: 
a német nemzetiség, bár a törté-
nelmi okok miatt szétszóródott, 
de a német nemzetiség épített és 
tárgyi, szellemi öröksége megőr-
zéséért tennünk kell, ebben fel-
adatunk van Pakson is. Dr. Né-
meth Gabriella jelenleg köny-
vet ír a dunakömlődi svábokról, 
amelybe beépíti 1992-ben írt, a 
dunakömlődi svábok jeles nap-
jairól, hagyományairól szóló ta-
nulmányát is. Aktívan kutatja 
Schilling Roger atya életét, hi-
szen amellett, hogy nagyszü-
lei az atya szülőházában laktak, 
dédapja, Mergl Jakab Schilling 
Roger elemi iskolai társa volt. 
A dunakömlődi németek-
ről készített egyik munká-
ja a budaörsi Jakob Bleyer 
Heimatmuseumban QR-kód 
segítségével már a múzeum lá-
togatói számára is elérhetővé, a 
múzeumi kiállítás részévé vált. 
Nemsokára vele is beszélget-
nek a Magyarországi német asz-
szonysorsok 1944 után kiállítás 
hivatalos megnyitóján azokról 
a szépségekről és nehézségek-
ről, amelyek dédszüleink sorsát 
érintették. Gabriella Pakson la-
kik, nagyon sokat utazik lánya 
miatt is, aki Marosvásárhelyen 
végzi az orvosi egyetemet, angol 
nyelven, végzős hallgató. A ku-
tatás, az utazás, a jogász munka 
és a tanítás mellett azért marad 
szabadideje Gabriellának, amit 
aktívan tölt. Sportol, sokat túrá-
zik és utazik párjával, aki támo-
gatja a családfakutatásban is, el-
kíséri rendezvényekre, előadá-
sokra. Szereti a komolyzenét, ez, 
mint mondja, paksi zeneiskolai 
tanulmányainak hozadéka.

Sólya Emma

Fotó: Szaffenauer Ferenc

Portré

Jó napot, mi újság?

Dr. Németh Gabriella
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2022. december 28-án a paksi atomerőmű 1. 
blokkja párhuzamos kapcsolásának negyve-
nedik évfordulóját ünnepeltük. A hazai vil-
lamosenergia-ellátás szempontjából – és vi-
lágviszonylatban is – kiemelkedő jelentősé-
gű esemény apropóján egy olyan installációt 
álmodott és valósított meg az Atomenergeti-
kai Múzeum (AEM), amelynek elkészítésé-
hez közel félezer fényképet válogattak össze 
az intézmény archívumából. 
A kiállítás egy nyolctáblás, 1,5×2 méteres 
elemekből álló, önálló témákat felsorakoz-
tató, de egymáshoz kapcsolódó koncepció 
alapján készült. Elnevezése összecseng Sza-
bó Benjamin, az atomerőmű korábbi igazga-
tója, majd kormánybiztosa 2004-ben megje-
lent könyvének címével (AtomKorKép), ez-

zel is tovább mélyítve a vizuális tartalmak és 
a jeles évforduló, a négy évtizeden túlmuta-
tó múlt kohézióját. 

2024-ben két okból is kiemelkedő a szere-
pe a jelenleg az AEM épületében, a galé-
rián megtekinthető installációnak, hiszen 
idén lesz húsz éve annak, hogy megjelent 
Szabó Benjamin AtomKorKép című köny-
ve, amiről – mint írtuk – a nevét kapta a 
kiállítás, másrészt pedig szeptemberben a 
paksi atomerőmű 2. blokkja is párhuzamos 
kapcsolásának negyvenedik évfordulójá-
hoz érkezik majd. 
Mindeközben új VR-szemüveges élmények 
is készülnek az atommúzeumban, amelyek 
segítségével még több, atomerőműhöz kap-
csolódó helyszín lesz virtuálisan körbenéz-
hető, köztük olyanok is, amelyek egy-egy ar-
chív képen visszaköszönnek az AtomKörkép 
kiállításban is.                               Szabó Márta

Mozaik

Fotók: Paksi Városi Múzeum

Múzeumi
élet/képek

Fotók: Atomenergetikai Múzeum
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Az eltűnt városkép nyomában
Történelmi személyek látogatása Pakson, 5. rész

Mozaik

A tájékoztatókat követően Ká-
dár János megtekintette az épít-
kezés legfontosabb színhelye-
it a gépházépület tetejéről, mint-
egy harminc méter magasról 
vették szemügyre az elektromos 
alállomásokat, a Dunától húzó-
dó csatornát, a reaktorblokkokat. 
Az építkezés megtekintése után a 
szocialista brigádok, az élenjáró 
dolgozók és a termelést irányítók 
képviselőivel találkozott. A mint-
egy kétórás eszmecserén szó esett 
a gondokról is: 

A pártfőtitkár jóleső érzéssel ta-
pasztalta, hogy ez az építkezé-
si munka a gondok, nehézségek 

A 20. század második felében az 
atomerőmű-építés adott olyan ur-
banizációs lökést a mezővárosi 
rangját vesztett nagyközségnek, 
amely ismét városi rangra emel-
te. Lázár György, a Miniszterta-
nács elnöke 45 évvel ezelőtt, 1979. 
január 3-án adta át a városalapító 
díszoklevelet Dallos Tibor tanács-
elnöknek, a lakótelepen egy hó-
nappal azelőtt átadott új munkás-
művelődési központban. 
Még az évben, 1979. december 
19-én az MSZMP főtitkára, Ká-
dár János is személyesen tekintet-
te meg az épülő atomerőművet, 
ahol találkozott a vállalati és párt-
vezetőkkel, a szocialista brigádok 
képviselőivel. 

ellenére is dinamikusan folyik, és 
itt az építkezéssel egy időben egy 
jó szellemű kollektíva született és 
erősödik. 
1980. szeptember 10-én Farkas 
Bertalan űrhajós alezredes ér-
kezett az atomerőmű-építkezés-
re. A mozgalmas üzemlátogatás 
után az irodaépület tanácstermé-
ben több mint kétszáz dolgozó-
nak tartott előadást az első ma-
gyar űrhajós. 

A fellövésről elmondta:

Elmondta, hogy a Honvédelmi 
Minisztériumban dolgozik, és a 
következő időszak feladatai közé 
tartozik, hogy értékeljék a tudo-
mányos tapasztalatokat a hazai 
tudósokkal együtt. Már van ideje 
arra, hogy a rengeteg levélre, táv-
iratra, meghívásra válaszoljon. 
Csak Tolna megyéből négyszáz-
nál több üdvözletet kapott, me-
lyeket ezúton köszönt meg. 
1980 májusában a legendás 
ökölvívó, Papp László látoga-
tott el Paksra, a PSE sporttele-
pének ökölvívótermében tájéko-
zódott arról, mire van szüksége 
a jól szervezett szakosztálynak. 
(TMN, 1980.05.20., 6.o.) 
Napjainkban a tragikusan �ata-
lon elhunyt író, politikus, Csen-

gey Dénes nevét viseli a kulturá-
lis központ, és hogy a névadó járt 
Pakson, azt korabeli újságcikk is 
megerősíti. 1985. május 10-én a 
Vegyépszer-klub és a művelődé-
si bizottság szervezésében az If-
júsági Házban Cseh Tamás és 
Csengey Dénes közös estjén vet-
tek részt az erőmű �ataljai. 

A programon – noha az előze-
tes propaganda minimális volt, 
meghívók nem készültek, plakát 
is csak egy, mely az utolsó pilla-
natban került ki az I�úsági Ház 
elé –  mintegy száz-száztíz fő vett 
részt, zömében gimnazisták, az 
ERBE �atal dolgozói, illetve a �a-
tal paksi írók és baráti körük. Az 
előadás után a társaság autóba 
ült, és egy bölcskei ismerősüknél 
folytatták a beszélgetést. Ma már 
azt is tudjuk, hogy erről a pak-
si beszélgetésről – ahol Csengey 
nemzedéki talajvesztésről, té-
velygésről beszélt – egy beszer-
vezett költőtársa, Szokolay Zol-
tán jelentést írt az állambiztonság 
számára. Csengeyt a nyolcvanas 
években végig meg�gyelte az ál-
lambiztonság, hiszen a pártálla-
mi rendszerre kiemelten veszé-
lyesnek tartották a népszerű, �-
atal költőt. 
(Folytatjuk!)

dr. Hanol János

Szabó Benjamin a gépház tetejéről mutatja meg az építkezést 
Kádár Jánosnak (TMN, 1979, Fotó: Gottvald Károly)

„Többen elmondották a Köz-
ponti Bizottság első titkárának, 
hogy javításra szorul Paks áru-
ellátása, a munkahelyre törté-
nő utazás, a postai szolgálta-
tás. Arra is van példa, hogy a 
bürokrácia akadályozza az üte-
mesebb munkát, és felhívták az 
építkezés jelenlévő vezetőinek a 
�gyelmét arra, hogy a létszám 
várható növekedésével együtt 
járó gondokra, a néha több 
száz kilométerről érkező em-
berek érzékenységére, az őket 
foglalkoztató, talán aprónak 
tűnő, de mégis fontos gondok-
ra jobban kell �gyelni.” (TMN, 
1979.12.20., 1.o.)  

„A meghívottak nem okoztak 
csalódást: Cseh Tamás szerény-
ségével, közvetlenségével, nép-
szerű »hiánydalai« szuggesztív 
előadásával még jobban rajon-
gói szívébe lopta magát. Csen-
gey Dénes író neve még nem túl 
széles körben ismert. Ha Tamás 
dalai »hiánydalok«, az ő köny-
ve (»...és mi most itt vagyunk«, 
Magvető 1983.) »hiánykönyv«, 
szorosabb értelemben véve is. 
Az előadás és az azt követő tar-
talmas beszélgetés mély gon-
dolatmenetet indított el so-
kunkban.” (Atomerőmű Építői, 
1985.06.hó) 

„A paksi beruházás helyze-
téről Szabó Benjamin kor-
mánybiztos adott tájékoz-
tatást. Jelenleg 50 vállalat 
csaknem tízezer dolgozója 
tevékenykedik, s még továb-
bi száz vállalat szállítja ter-
mékeit Paksra. […] Mintegy 
félezer hektárnyi területen 
3 millió köbméternyi földet 
kellett megmozgatni. Jelenleg 
áll az üzemi főépület, a gép-
ház, a reaktorcsarnok és még 
hosszasan sorolhatók a már 
kész létesítmények.” (TMN, 
1979.12.20., 1.o.)

„Az élménybeszámolót egy ked-
ves esemény szakította meg, 
ugyanis Farkas Bertalan meg-
állt beszédében, és kissé meg-
lepődve egy �atalemberre né-
zett, majd elmondta, hogy egy 
régi repülős társát ismerte meg 
az építők között.” (Atomerőmű 
Építői, 1980. 09. hó) 

„Több mint ezer órát repültem, 
hihetetlen, de nagyon lassúnak 
találtam az emelkedést. Nem 
érzékeltem mást, csak egy óriási 
robajt, recsegett-ropogott min-
den, Kubászov nyugtatott meg, 
hogy ez így természetes.” (TMN, 
1980.11.11., 2.o.) 
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Mozaik

A védőnő válaszol: az oltásokról
Minden gyermeket, aki Magyarországon la-
kik (külföldiek esetében a három hónapnál 
hosszabb ideig itt tartózkodókat) a magyar 
oltási rendszer szerint kell oltani. A védőol-
tásoknak – amelyek súlyos betegségek meg-
előzésére szolgálnak – két nagy csoportjuk 
van, a kötelezők és a szabadon választha-
tók – kezdték összegzésüket Hegedüsné Pá-
kai Teréz, Holczer-Vörös Tekla, Papp Kata-
lin, Rettig Adél és Tóthné Rózsás Mónika te-
rületi védőnők. 
Úgy tájékoztattak, hogy a gyermekek iskola-
köteles koráig a kötelező oltásokat a terüle-
ti védőnők koordinálják, a gyermekorvosok 
oltják be a gyermekeket, azt követően pedig 
az iskolavédőnők koordinálják, és az iskola-
orvosok adják be az oltásokat. Kivétel a sú-
lyos kisdedkori tuberkulózis ellen védő BCG 
oltás, amit a szülészeti intézményben kapnak 
meg a babák. 
A védőnők elmondták, hogy a kötelező védő-
oltások ingyenesek, az oltóanyagokról az or-
vos gondoskodik. Ha az oltási rendben csú-
szás van, utánajárnak az oknak, és ha a szülő 
részéről szándékosság vagy gondatlanság áll 
fenn, jelzési kötelezettségük van a Paksi Járá-
si Hivatal Népegészségügyi Osztály és a Csa-
ládsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat felé. 
Felhívták a �gyelmet, hogy a nem kötelező 
oltásoknak költségvonzata van. A szülő ké-
résére az orvos határoz a beadás idejéről, és 
írja fel az oltóanyagot, a receptet a szülő vált-
ja ki a gyógyszertárban. A védőnők hangsú-
lyozták azt is, hogy a szülő tájékozódjon az 
adott oltóanyag tárolásáról, és ha hűtést igé-
nyel, gondoskodjon arról, hogy ne szakadjon 
meg a hűtési lánc.
Az életkorhoz kötött kötelező oltások so-
rában az első tehát a BCG. Egy másik a 
DTPa+IPV+Hib kombinált oltás, amit torok-
gyík, tetanusz, szamárköhögés, járványos gyer-
mekbénulás ellen, valamint a haemophilus 
in�uenzae b baktérium ellen adnak. A csecse-
mőkorban háromszor (2, 3, 4 hónaposan) be-
adott oltást 18 hónaposan ismételni kell, majd 
6 évesen már Hib komponens nélkül. Hatodik 
osztályban a di�éria és a tetanus emlékeztető, 
kombinált oltást kapják meg a serdülők. 
A PCV13 oltást a gennyes agyhártyagyulla-
dást, véráramfertőzést, tüdőgyulladást, kö-
zépfülgyulladást okozó pneumococcus bak-
térium ellen adják. Az oltással a csecse-
mő- és felnőttkorban leggyakoribb 13 típus 
(2023.12.01-től 15 típus) okozta fertőzés miatt 
kialakuló megbetegedés akadályozható meg. 
Az oltás csecsemőkorban három adagból áll 
(2, 4, 12 hónaposan). 

Az MMR kanyaró, mumpsz és rubeola (ró-
zsahimlő) elleni oltás, amit először 15 hó-
naposan kapnak meg a csecsemők, majd 6. 
osztályos korban ismétlik meg. 
A bárányhimlő súlyos szövődményekkel is 
járhat, bőrfertőzést, vérmérgezést, tüdő-, 
szívizom- és májgyulladást okozhat. A vé-
dőoltás két adagból áll, jelenleg 12 és 15 hó-
napos korban adják. 
A hepatitis B vírus okozta fertőző májgyul-
ladás szexuális úton, vérrel és testnedvekkel 
terjed. Krónikus gyulladáshoz, májzsugor-
hoz, májrákhoz vezető fertőzés. Ezt a fertő-
zött anya újszülöttje kapja az első héten és 1, 
majd 6 hónaposan. Életkor szerint a 7. osz-
tályban oltanak minden gyermeket.
A HPV önkéntes védőoltás, �úknak és lá-
nyoknak egyaránt javasolt. A humán 
papillóma vírus nemi úton terjed, jó- és 
rosszindulatú daganatok kialakulásáért fele-
lős. Kettő- és kilenckomponensű oltóanyag 
van, utóbbi a jóindulatú szemölcsös elválto-
zás kialakulása ellen is véd. Az oltóanyagok 
9 éves kortól adhatók, életkortól függően 2, 
illetve 3 adagból állnak. 
Önkéntes, kiemelt támogatású védőoltás a 
meningococcus C elleni. Ennek a baktéri-
umnak a típusai cseppfertőzéssel terjednek, 
nehezen felismerhetők, rendkívül gyors le-
folyásúak, ezért magas halálozással járó fer-
tőzést okozhatnak, amik gennyes agyhár-
tyagyulladásként és/vagy véráramfertő-
zésként jelenhetnek meg. Életkori rizikó 
alapján 2 hónapos kortól 25 éves korig ja-
vasolt fenntartani a folyamatos védettséget. 
Ajánlott önköltséges a meningococcus C és 
B ellen egykomponensű az A, C, W, Y ellen 

4 komponensű oltóanyagok. Az oltási ada-
gok száma oltóanyagtól és életkortól függő-
en változik. 
Ajánlott önkéntes oltás a rotavírus elle-
ni, ami a gyomor-bélrendszer gyulladását 
okozza, súlyos szövődménye a kiszáradás, 
ami kórházi kezeléshez vezethet. Két-, illet-
ve háromdózisú, szájon át adható, gyengített 
vírust tartalmazó oltóanyag van. 
A kullancs által terjesztett vírusos agyvelő-
gyulladás elleni védőoltás is ajánlott. Az ol-
tás a Lyme-betegség ellen nem ad védelmet. 
Az alapoltás után először három évvel, utá-
na pedig ötévente meg kell ismételni. Így ad 
folyamatos védettséget.
Szintén az ajánlott oltások között szerepel az 
in�uenza elleni oltás. A teljesen elölt vírus-
burok oltóanyag 3 éves kortól, vírusburok 
alegység oltóanyag 6 hónapos kortól adha-
tó. Az oltások évente ismétlendők. A hat hó-
napos kor alattiakat az oltott környezet védi. 
Szuszpenziós orrspray is van a 24 hónapos 
kort betöltött, de 18 évesnél �atalabbaknak.
Külföldi utazások esetén a tervezésekor ja-
vasolt előre tájékozódni az adott országra 
jellemző fertőző megbetegedések elleni le-
hetséges védőoltásokról.
A védőnők kiemelték, hogy az oltások elő-
készületet nem igényelnek, és utógondozást 
sem. Esetenként úgynevezett minibetegség 
(legyengített vírus az oltóanyagban), hő-
emelkedés, láz, helyi érzékenység, izomfáj-
dalom, étvágytalanság, bőrpír, fokozott vagy 
csökkent alvási igény előfordulhat. Ha kér-
désük van, forduljanak bizalommal orvo-
sukhoz, védőnőjükhöz.

Kohl Gyöngyi

Fotó: pixabay.com/illusztráció
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Kemény négy hónap vár 
az ASE dzsúdósaira

Sport

Ezüstérmet szerzett Pupp Réka, az Atom-
erőmű SE sportolója a lisszaboni dzsú-
dó grand prix-n. A verseny után Braun 
Ákost, az ASE dzsúdószakosztályának 
vezetőedzőjét, egyben a női szövetsé-
gi kapitányt kérdeztük a párizsi olimpi-
áig tartó kvali�kációs sorozatról, Pupp 
Rékáról, Gercsák Szabináról és Cirjenics 
Miklósról. 

– Célegyenesben az olimpiai kvali�káció, 
fontos versenyek jönnek. Mi vár az ASE 
dzsúdósaira?
– Január végén már elkezdődött a verseny-
szezon Portugáliában egy grand prix-val, 
ahol Réka jól szerepelt, és ezüstérmet szer-
zett. A női válogatottunk másik versenyző-
je, Özbas Szo� bronzérmes lett. A párizsi 
grand slamet kihagytuk, Réka csak az edző-
táborban vett részt. Gercsák Szabina vállsé-
rülése még nem jött rendbe, ezért kihagyta 
a tábort, Cirjenics Miklós még rehabilitáci-
ón van, neki az év végén volt gerincműtét-
je. A következő hetekben áll vissza a mun-
kába, reméljük, hogy március közepe, vége 
felé már százszázalékosan be tud kapcsolód-
ni az edzésekbe.
– Mikor kezdődnek a dzsúdóversenyek Pá-
rizsban?
– A dzsúdóversenyek július 27-én kezdőd-
nek. Naponta egy fér� és egy női súlycso-
port kerül sorra. Pupp Réka július 28-án lép 
tatamira. Szerencsére előrébb hozták a kva-
li�kációs időszak végét, a világbajnoksá-
got, amit tekinthetünk kvázi az utolsó verse-
nyünknek, május közepén rendezik. Utána 
lesznek még kisebb megméretések, amelye-
ken kicsi pontokat lehet szerezni, úgyhogy 
azokra mi már nem megyünk.

– Végül is még négy hónap, mi lesz a ver-
senyzők programja?
– Kemény négy hónap vár rájuk, lesz egy Eb, 
egy vébé és grand slamből vagy öt-hat. He-
lyezésfüggően fogunk ezeken indulni. Réka 
olyan sokat nem fog menni, de Szabiná-
nak többet kell, mert neki még nincs meg 
a kvótája, két érem vagy akörüli pont kelle-
ne neki.
– Rékánál mi a cél, körülbelül milyen he-
lyezés lenne jó?
– A kvali�kációs listán az első nyolcba ke-
rülés a cél, ez az olimpiai versenyen való ki-
emelések miatt fontos. Hogy azon belül hol? 
Nem hiszem, hogy görcsölni fogunk ezen, 
az első nyolcban legyen bent.

– Nemcsak az ASE sportolókkal kell foglal-
koznod, hanem a női válogatottal is. Ez mi-
lyen plusz munkát jelent?
– Most gyakorlatilag három lánynak lehet 
esélye egyáltalán kijutni az olimpiára. Eb-
ből ketten itt vannak Pakson, Pupp Réka és 
Gercsák Szabina, velük körülbelül napi szin-
ten foglalkozom. A harmadik Özbas Szo-
�, aki a Budapesti Honvédban edz. Sajnos 
a három lányon kívül – összesen hét súly-
csoport van – másnak nagyon nincs esélye 
kijutni Párizsba. Most a kvali�kációs sze-
zonban annyit utazunk versenyre és edző-
táborba, hogy szinte alig vagyunk itthon, 
keretedzést nagyon nem is tudunk tartani.

Kovács József

Fotó: TelePaks/archív

Pupp Réka, az Atomerőmű SE versenyzője az 52 kg-os súly-
csoportban állt tatamira Lisszabonban. A második forduló-
ban rögtön egy hazai versenyzővel a világranglista 26. helyén 
álló Maria Siderot-al találkozott, és hosszabbításban vazarival 
nyert ellene. A következő körben a holland Naomi van Krevel 
ellen 30 másodperc elég volt, hogy ipponnal verje. Az üzbég Sita 
Kadamboeva sem tudott mit kezdeni Rékával, a paksi lány őt 
is ipponnal győzte le. A döntőbe jutásért a világranglista kilen-
cedik helyezettje, a német Mascha Ballhaus következett, bizto-
san nyert ellene. A döntőben a világranglistán harmadik üzbég 
Diyora Keldiyorova rögtön az összecsapás elején egy karfeszí-
téssel győzött a paksi lány ellen. Fotó: judoinfo.hu
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A 18. fordulóval folytatódott a 
2023/2024-es OTP Bank Liga, 
ahol a Paksi FC átmenetileg át-
adta őszi elsőségét a Ferencvá-
rosnak, miután az Kisvárdán 
legyőzte a kiesés ellen küzdő 
hazaiakat (3:1). Azonban a for-
duló utolsó összecsapásán visz-
szaelőzött a PFC, miután hazai 
pályán 2:1-re legyőzte a Puskás 
Akadémiát. 

A 18. forduló rangadóját játszotta 
a Paks és a Puskás, hiszen mind-
két gárda a dobogóért, valamint 
a nemzetközi kupaszereplés ki-
vívásáért is harcban áll. Mivel a 
Fradi Kisvárdán magabiztosan 
nyert (3:1), a Fehérvár pedig kika-
pott Zalaegerszegen (2:1), a Pus-
kás esetleges győzelmével feljöhe-
tett volna a PFC mögé a harma-
dik helyre. De nem így történt. A 
Paks hazai mérlege az őszi sze-
zonban lenyűgöző volt – hét győ-

futballozó Haraszti Zsolt balolda-
li szögletét Papp Kristóf röviden 
megcsúsztatta, amire Windecker 
József jó ütemben érkezett. Még a 
végére maradt egy Hahn-helyzet, 
azonban Pécsi Ármin bravúrral 
hárított. Így 1:0-val vonultak szü-
netre a csapatok. A pihenőt köve-
tően egyik tréner sem változtatott 
keretén, és Komáromi György ré-
vén hamar (52. perc) egalizált a 
vendég, de szerencsére nem soká-
ig örülhetett, mert ismét Harasz-
ti és ismét pontrúgásból, ezúttal 
szabadrúgásból tekert jól közép-
re, amit Lenzsér Bence nem hi-
bázott el. Az eredmény már nem 
változott, és ha nem is ez a meccs 
volt a leglátványosabb összecsa-
pás, a lényeg, hogy a PFC vissza-
vette a vezetést a tabellán, és őrzi 
hazai veretlenségét, ráadásul egy 
közvetlen riválist sikerült két váll-
ra fektetnie.  

Dallos Tibor

zelem, egy döntetlen –, míg a 
felcsúti idegenbeli mérleg is jól 
mutatott – öt győzelem, két dön-
tetlen, egy vereség –, így, ha szép 
focira nem is, de izgalmas kilenc-
ven percre mindenképpen szá-
míthattunk. A hazai oldalon ag-
gasztónak tűnt, hogy Mezei Sza-
bolcs és Szabó János sem állhatott 
a szakmai stáb rendelkezésére. 
Ám Könyves Norbert szép emelé-

se a nyolcadik percben, amit a gól-
vonalról mentettek a vendégek, je-
lezte, bizony a hazai sorozatot foly-
tatni kívánják a zöld-fehérek. Ettől 
függetlenül a félidő első felében in-
kább a Puskás játszott mezőnyfö-
lényben, de fokozatosan javult a 
Paks játéka is. Kiegyenlített küz-
delemben a legjobbkor, a félidő 
előtt jött a zöld-fehér specialitás: 
a pontrúgás. Az addig is agilisan 

Sport

Győzelem a tavaszi nyitányon

Túrázgatni hívott 
az Atomerőmű SE
Második alkalommal hívta 
az Atomerőmű Sportegyesü-
let TúrázgATOM programra 
az érdeklődőket január utol-
só hétvégéjén. Hívásukra het-
venhatan húztak túrabakan-
csot, és kirándultak az Imsósi-
erdőben. A találkozási ponton 
a sportegyesület képviselői mel-
lett az atomerőmű tájékoztató 
és látogatóközpontjának mun-
katársai fogadták a résztvevő-
ket, akiket forró teával, almá-
val kínáltak. Aztán indulha-
tott a társaság, amelynek tagjai 
két táv közül választhattak, hét 
vagy tizenhárom kilométeren 
haladhattak. Kókai Flóra szer-
vező azt mondta, hogy bő egy 
évvel ezelőtt rendezték meg 
az első TúrázgATOM progra-
mot, akkor Cseresznyésben ki-
rándultak, most pedig – hogy 
mindinkább megismerhessék 
az érdeklődők városunk ter-

mészeti környezetét – Imsósra 
esett a választásuk. Tóth Már-
ton szervező arról tájékozta-
tott, hogy a sikerrel életre hí-
vott és kedvelt TúrázgATOM 
és BringázgATOM sorozat után 
idén nyáron szeretnék elindíta-
ni a KenuzgATOM programot 
is. A csónakháznál folyamat-
ban lévő beruházás révén vízi-
túrás megállópont is kialakul, 
ezzel szeretnék összekapcsolni 
az újabb kezdeményezést. A tö-
megsportprogramok szervezé-
sével az Atomerőmű Sportegye-
sület célja az, hogy akár gyalog, 
akár kerékpárral, akár vízen 
minél többen, minél többet 
mozogjanak. A TúrázgATOM 
Imsósi-erdőben tett túra útvo-
nalai az atomfutas.hu oldalról 
letölthetők, így bárki, bármi-
kor bejárhatja vagy újra bejár-
hatja azokat. 

-kgy-

Fotó: Molnár Gyula
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Pakson tartották a 2023/2024-
es tanév kispályás Floorball Di-
ákolimpia országos döntőjét. 
A rendezvényt a Magyar Diák-
sport Szövetség megbízásából a 
Tolna Megyei Diáksport Tanács 
szervezte meg. A versenyek az 
ESZI sportcsarnokában zajlot-
tak február 3-án és 4-én. Paksot 
a Deák Ferenc általános iskola 
és az ESZI csapatai képviselték.
 
A kispályás Floorball Diákolim-
pia országos döntőjének ünne-
pélyes megnyitóján Szabó Péter, 
Paks polgármestere köszöntőjé-
ben elmondta, hogy Paks 1995-
ben joggal érdemelte ki a nemzet 
sportvárosa címet. Ezt jelzik NB 
I.-es foci- és kosárlabdacsapata-

ink eredményei, illetve az is, hogy 
a városban a cselgáncstól a kajak-
kenuig, a ritmikus sportgimnasz-
tikától a küzdősportokig renge-
teg sportág közül tudnak válasz-

tani a �atalok. A polgármester 
megköszönte a pedagógusok és 
a testnevelőtanárok munkáját, 
valamint kiemelte Poór József-
nek, a Paks város és városkör-

nyéki diáksport bizottság elnöké-
nek aktív részvételét abban, hogy 
a �oorballt népszerű sporttá tette 
Pakson. Ennek köszönhető az is, 
hogy 2015 után az idei volt a má-
sodik országos döntő a városban. 
A diákolimpián részt vevő �úk 
és lányok hat korcsoportban, az 
első osztályosoktól egészen a kö-
zépiskolásokig indultak. Össze-
sen 96 csapat mérte össze tudá-
sát. Az ESZI VI-os korcsoport 
lánycsapata nagy küzdelemben 
hosszabbítás után pótgóllal ne-
gyedik lett. A Deák Ferenc általá-
nos iskola csapatai három bronz-
érmet, kettő negyedik helyet és 
további helyezéseket értek el az 
ötödiktől a nyolcadik helyig.                              

Ru� Anita

Sport

Országos döntőt rendeztek Pakson

ASE kosár: vereség, játékoscsere, győzelem

Fotó: Molnár Gyula

Nem a legjobb előjelekkel fogadta a regná-
ló bajnokot a Gesztenyés úton az ASE NB 
I/A csoportos fér� kosárlabdacsapata a baj-
nokság 18. fordulójában. Gulyás, Eilingsfeld 
és Radics mellé csatlakozott a vállsérülést 
szenvedett Mario Ihring, Dorogi betegség 
miatt nem tudott pályára lépni. Már az első 
negyedben nagy előnyt szerzett a Falco, amit 
továbbnövelt a félidőig. A nagyszünet után 
sem változott a játék képe, a vendégek külö-
nösebb erőfeszítés nélkül szerezték pontjai-
kat, a huszonötödik percben 43-73-nál kért 
időt a hazai kispad. Ezután kiegyenlítettebb 
lett a játék, kezdtek beesni a hazai triplák, de 
nem sikerült közelebb kerülni a szombathe-
lyiekhez. A negyedik felvonás már csak for-
malitás volt, becsülettel küzdött a tartalékos 
paksi csapat, de a vendégek bombaerős ke-
rete ellen nem futotta többre. Az utolsó per-
cekben paksi részről a 23 éven aluliak vol-
tak pályán. Atomerőmű SE – Falco-Vulcano 
Energia KC Szombathely 82-118 (15-28, 20-
30, 20-31, 27-29).
A mérkőzés után az Atomerőmű SE veze-
tősége játékoscseréről döntött, január 30-án 
kezdeményezte a szerződésbontást az ame-
rikai légiós Maliek White-tal, másnap pe-
dig bejelentették a svéd válogatott Elijah 
Clarance leigazolását. A 26 éves, 195 cm 
magas, 86 kg-os kettes posztos játékos pro-
� karrierje során megfordult Németország-
ban, Hollandiában, Horvátországban, va-
lamint Montenegróban. A 2023/2024-es 

idényt a lett VEF Riga csapatánál kezdte, de 
ősszel távozott. A Sopron ellen már a kezdő-
ötösben találta magát. 
A 19. fordulóban hazai pályán játszott mér-
kőzésre Dorogi Gergő és Mario Ihring meg-
gyógyultak, már vállalták a játékot. Az első 
negyedben állva hagyta a vendégeket az 
ASE, jó védekezéssel és eredményes táma-
dásokkal tíz perc után már tizennyolc pont-
tal ellépett. A második felvonás a Sopro-
né volt, belőtték magukat a kék-fehérek, és 
a huszadik perc végére feljöttek tíz pontra. 
Nagyon kevés találat esett a harmadik ne-

gyedben, kemény küzdés folyt a parketten, 
nem kímélték egymást a felek. A negyedik 
játékrész közepén még indított egy komo-
lyabb hajrát az SKC, hat pontra csökkent a 
hazai előny, jött azonban Kovács Ákos, aki 
előbb közelről talált be, majd labdát szerzett 
a félpályánál, és indításából Clarance zsá-
kolt egyet. A hátralévő időben jól menedzsel-
te előnyét az ASE, a vendégek faultkényszer-
be kerültek, a piros-kékek pedig biztos kézzel 
értékesítették a büntetőket. Atomerőmű SE – 
Sopron KC 86-76 (27-9, 22-30, 15-12, 22-25).                                                                 

-joko-

Fotó: Molnár Gyula
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A rejtvény fõsoraiban
szavait rejtettük el. 
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I r o d a , b e m u t a t ó t e r e m :  
P a k s ,  K á l v á r i a  u .  2 .  

( f ö l d h i v a t a l l a l  s z e m b e n )  
 

I r o d a v e z e t ő :   
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Készenlé t  0 -24h- ig :  
0630/936-3255  

w w w . a n h u r t e m e t k e z e s . h u  

Megfejtésével két személy-
re szóló belépőjegyet nyerhet 
Kepes András estjére.

A keresztrejtvény megoldása egy prog-
ramsorozat neve. A  megfejtéseket feb-
ruár 16-ig várjuk a 7030 Paks, Dózsa 
György út 51–53. címre, vagy emailben 
a paksihirnok@gmail.com-ra. A  név 
mellé telefonszámot is kérünk. Előző já-
tékunk nyertese: Molnár Zoltán

Fotó: Babai István/archív

Kalocsa kertváro-
sában lakás eladó 

Érdeklődni: 
30/243-8012


